
Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 40 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 40:
’’Ministeren bedes oplyse, om regeringen har planer om at evaluere indførel-
sen af brugerbetaling på sterilisation. Herunder om brugerbetaling på sterilisa-
tion medfører en stigning i antallet af kliniske aborter. ”

Svar:
Der er ikke på nuværende tidspunkt konkrete planer om at evaluere eventuelle 
effekter af indførelse af brugerbetaling for sterilisation, men regeringen vil na-
turligvis fortsat følge området. For så vidt angår kliniske aborter føres der som 
bekendt rutinemæssigt statistik herover.
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